
Gezinsmatches
Bij gezinsmatches zie je dat er vaak
veel organisaties betrokken zijn. Daar
zit zeker meerwaarde in. Ik weet wie
er betrokken is en anderen zien ook
dat wij betrokken zijn. Dan kun je
elkaar opzoeken wanneer nodig. Het
betekent natuurlijk niet altijd dat er
erge zorgen zijn bij de peuter waar wij
betrokken zijn, maar je weet wel dat
er meer zorg betrokken is in het
gezin. 

Contact met de ouders
Het gebruik van de VIR staat in ons
informatieboekje en op de website.
Daarnaast geven we het aan tijdens
een intakegesprek. We vertellen wat
de regels zijn binnen onze organisatie
en stellen het belang van het kind
voorop. Ook de ouders willen het
beste voor hun kind. 
Voorheen lag de lat best hoog om een
signaal af te geven omdat we angstig
waren vertrouwen te schaden en het
kind kwijt te raken. Maar door training
en juiste instructies is die drempel
lager geworden. Het is echt een
laagdrempelig instrument. We willen
ouders daarin meenemen en
voorkomen dat organisaties die
betrokken zijn langs elkaar heen 
werken. Dit zodat het gezin niet te
maken krijgt met verschillende en niet
op elkaar afgestemde adviezen.
Doordat onze houding veranderd is
en we het zelf niet zwaar maken 
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Verhalen uit de praktijk

Meldcode VS VIR
In het verleden zijn we getraind vanuit
de gemeente Goeree-Overflakkee in het
gebruik van beide instrumenten. De VIR
is bij ons een onderdeel van de
Meldcode, namelijk stap 1. In stap 1 ga
je de signalen in kaart brengen.
Wanneer we de Meldcode starten,
wordt dus altijd ook een signaal
afgegeven in de VIR. Andersom is dat
niet zo. Er is afgesproken dat, bij
kinderen met een VVE-indicatie, de
overweging wel of niet te signaleren
standaard op de agenda staat. Een
signaal wordt afgegeven wanneer wij
ons zorgen maken, 

begrijpen ouders meestal het belang
hiervan. 

De toekomst
We hebben goed contact met
collega’s van het CJG en andere
organisaties in de regio, echter
kennen we niet iedereen. Met veel
organisaties hadden we geen contact
gehad als we niet gematched waren
in de VIR. Wij zijn vaak de eerste die
een signaal afgeven op een kind.
Omdat wij al in een vroeg stadium
signalen over de ontwikkeling zien.
Dankzij de VIR krijgen we meer
inzicht en kunnen we makkelijker
overleggen met betrokkenen. Het
helpt ons in ons dagelijkse werk.
Wanneer we dit niet meer zouden
hebben, hoe moeten we dan in
contact komen met alle organisaties?
En hoe weet ik dan wie de leiding
neemt? Wij zien echt de meerwaarde
in van het huidige systeem. In
doorontwikkeling moet het doel van
vroegtijdig samenwerken blijven
bestaan. Wel is het fijn als de naam
van de Verwijsindex in alle regio’s
hetzelfde is en er duidelijke afspraken
zijn over laagdrempelig signaleren.
Dan komt de naam overeen met het
doel: vroegtijdig samenwerken. 
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op welk gebied dan ook, over de
ontwikkeling van een kind wanneer
deze zorgen niet zijn weggenomen in
een gesprek met de ouders. 

Een signaal afgeven en afstemmen 
Het gebeurt wel eens dat er een
nieuwe professional betrokken raakt,
waardoor een match ontstaat. Soms
gebeurt het dat deze nieuwe
matchpartner niet binnen 5
werkdagen contact zoekt met ons.
Intern is afgesproken dat we dan een
mailtje sturen waari n we aangeven
betrokken te zijn bij deze peuter en
dat ze met ons contact op kunnen
nemen wanneer ze meer informatie
nodig hebben. Wanneer we geen
reactie krijgen vinken we dan af “niet
van toepassing” op de cliëntkaart.
Soms krijg je geen toestemming voor
inhoudelijk overleg, maar dan hebben
wij als organisatie wel gedaan wat we
konden. Hopelijk heeft een
matchpartner dan wel gezien dat wij
ook betrokken zijn en heeft diegene
mogelijk meer ingangen in het gezin. 


